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ÅBENT REFERAT 
Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Morten Thrane 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 13. Oktober 2022 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: BASE Business Bjerringbro 

Tilstedeværende: Morten Thrane, Michael Jensen, 
John Degn Christensen, Bo Refer, Dagny Vistisen og 
Lars Christiansen 
 
Fraværende: Henrik Larsen 

 

1. Orientering fra formanden og bychefen 
 
Resumé 
Kort orientering fra formanden og bychefen om de vigtigste punkter siden sidste møde 
 
Drøftelse og konklusion 
 

• Inspirationsmøde om bofællesskab på Skolegrunden 
o Vi havde i går inspirationsmøde om skolegrunden i Bjerringbro. Der var rigtig god 

opbakning til mødet, som var arrangeret af Lars Haahr og Michael Poulsen fra 
borgerudvalget. Mødet kom godt rundt om mulighederne omkring bofællesskab, og af de 
omkring 75 medvirkende, var der 19, som skrev sig op på en mail-liste efterfølgende. Jeg 
har aftalt med Jørgen Tryk Hansen fra Viborg Kommune, at vi snart skal mødes, så vi kan 
aftale det videre forløb omkring grunden.  

• Hjemmeside 
o Jeg har haft møde med Gert fra Borgerudvalget omkring hjemmesiden. Gert og jeg har 

aftalt hvordan vi kommer videre med at gøre siden færdig. Der er behov for at jeg kan 
sætte nogle dage af til at gøre hjemmesiden færdig, og det synes jeg er svært med alt det 
andet, der sker. Men Gert vil gerne hjælpe med eks. At lægge dokumenter op fra 
bestyrelsesmøder og generalforsamlinger, og det er jeg ved at samle sammen til ham nu.  

• Generalforsamlingsreferater 
o Bo spurgte på sidste møde efter generalforsamlingsreferater, og jeg var lidt forvirret, fordi 

referaterne for 20 og 21 var lagt på hjemmesiden, mens det fra 22 manglede. Jeg har siden 
forsøgt at hive referaterne for 20 og 21 frem fra de elektroniske gemmer, men vores one-
drive er tomt uvist af hvilken grund. Jeg har fundet referatet for 20 andetsteds, mens det 
har været nødvendigt at udskrive et nyt for 21 og få Morten til at skrive det under igen. Når 
tingene er scannet, lægger Gert det på hjemmesiden. 

• Netværkstræf for Erhverv 
o 21. september havde vi et godt møde på Grundfos, hvor cirka 50 erhvervsdrivende fra 

Bjerringbro deltog. Jeg fortalte om udviklingen i Byforum og hvordan et medlemskab kan 
bruges for medlemmerne, mens Flemming Petersen fra Grundfos og vores erhvervsudvalg 
fortalte om Grundfos. Kim Nøhr Skibsted gav en spændende indblik i, hvordan fonden 
arbejder og sendte en klar tilkendegivelse om, at fonden gerne vil støtte flere projekter i 
Bjerringbro, herunder å-promenaden. 

• Kulturfolket har holdt møde 
o Vi har haft et godt møde med flere kulturudbydere i Bjerringbro omkring kulturfestival og 

samarbejde om andre kulturarrangementer. Der er et ønske om at vi synliggør 
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bykalenderen i højere grad, og jeg har planlagt en online-kampagne som en del af vores 
growpakke. Det er en kampagne magen til den vi har reklameret for klistermærkerne på 
detail-butikkerne.  

o Derudover har vi aftalt at gentage torsdagskoncerter og børneunderholdning næste år. Dog 
indskrænket af hensyn til vejret. Således bliver der ikke noget udenfor i september næste 
år, og vi begynder først til maj.  

• Scooterdrenge 
o Michael og jeg har holdt møde i styregruppen for Scooterdrenge-projektet. Der mangler 

penge til flere trial-bikes og en trailer. Derudover er der behov for et nyt værksted, hvor der 
er bedre plads til de unge. Derfor er vi ved at søge flere penge samt finde et sted i 
industrikvarteret, hvor de kan være.  

• Træffetid 
o Bychefens træffetid er nu annonceret til tirsdage klokken 12.30-15.30 i det gamle kontor i 

Gudenåhuset.  
• Ballet 

o Den Kongelige Ballet har sagt ja til at optræde i Bjerringbro den 7. juni 2023. Balletten 
besøger Bjerringbro den 30. oktober for at godkende pladsen nede ved åen til 
arrangementet.  

• Strøm til marked 
o Bycefen har haft en del kommunikation med Viborg Kommune om strømmen til markedet. 

Det er problematisk, at strømmen skal sættes i 3 meters højde og på Danske Bank-
bygningen. Kommunen afviser at vi kan sætte stikket ved markedspladsen, men at det SKAL 
være ved Danske Bank. Bychefen arbejder fortsat for, at stikket kommer ned i 
menneskehøjde.  

2. Økonomi og medlemmer 
 
Resumé 
Bychefen fremlægger evt. nyt på mødet.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen er positive for at gå videre med et infoskærm-system til opsætning flere steder i Bjerringbro. 
Bychefen undersøger økonomi. 
Derudover godkendes at pengene til ad-hoc-udgifter til unge benyttes til arrangementer i Broen.  

3. Julebelysning 
 
Resumé 
Viborg Kommunes Økonomi- og Erhvervsudvalg besluttede på sit møde den 14. september vedr. 
energispareforanstaltninger ”at det anbefales, at julebelysningen i regi af Jul i Viborg begrænses til 
tre til fire uger og med en kortere daglig belysning.” 
Traditionen tro tænder vi i Bjerringbro det store juletræ lørdag før den 1. søndag i advent og har 
julebelysningen hængende indtil mellem jul og nytår. I år vil det være fra lørdag den 26. november til cirka 
den 28-29. december afhængig af hvor lang tid det tager at pille ned. I alt cirka 5 uger.  
Bestyrelsen bedes beslutte, hvorvidt denne tidsplan også skal være gældende i 2022, eller om vi skal vente 
en uge med at tænde juletræet i Bjerringbro. I så fald vil det være den 3. december.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen beslutter at tænde juletræet den 26. november og tage julebelysningen ned i ugen efter jul.  
Samtidig besluttes det at meddele offentligt, hvad prisen er for at drifte julebelysningen.  

4. Indkøb af ny julebelysning 
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Resumé 
I 2021 indkøbte Bjerringbro Byforum ny julebelysning til Bjerringbro, således at Storegade og Brogade nu 
har ny julebelysning. Af hensyn til økonomi blev indkøb af julebelysning til Nørregade og Torvegade 
udskudt til 2022.  
I den forbindelse har Bychefen indhentet følgende tilbud:  

• Nørregade 10. stk juletræer til lygtepæl: Kr. 122.500,- 
• Torvegade 24 hjerter til træer: Kr. 54.900,- 
• Det store juletræ 40 stk. røde og guld-hjerter: Kr. 40.000  

Samlet set en investering på kr. 217.000,- 
Sidste år søgte Byforum Elfonden og fik støtte til indkøb af julebelysning, og i ansøgningen fremgik det, at vi 
formentlig også vil søge i år.  
På budgettet for 2022 er der af sat 300.000 kroner af til indkøb, omdannelse af lygtepæle samt opsætning 
af julebelysning. 
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen godkender indkøbet af ny julebelysning og aftaler ikke at søge Elfonden om pengene, da 
Byforum har dem selv.  
 

5. Helhedsplan for Bjerringbro 
 
Resumé 
På baggrund af sidste møde har bychefen og formanden holdt møde Viborg Kommune og Tonni Birk 
Sørelsen vedr. en kommende helhedsplan.  
Viborg Kommune har tilkendegivet, at man gerne vil være med til at udarbejde en ny helhedsplan for 
Bjerringbro, og har lovet at fremsende en tidsplan for arbejdet.  
I Bjerringbro skal vi nedsætte en følgegruppe som meget vel kan være den følgegruppe, der deltog sidste 
gang.  
Bestyrelsen bedes drøfte sammensætningen af følgegruppen og gerne idéer til det kommende arbejde.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen nedsætter en følgegruppe bestående af to medlemmer fra hvert udvalg samt formanden, 
bychefen og to medlemmer fra Elfonden. Bestyrelsens medlemmer udpeger selvstændigt hver to 
medlemmer til følgegruppen, og bychefen tager kontakt til Tonni Birk Sørensen. Der meldes ind til bychefen 
inden for en uge.  

6. Bjerringbro som bosætningsby 
 
Resume 
På baggrund af sidste møde har bychefen arbejdet videre med punktet omkring bosætning, og det samme 
har et udvalg under Borgerudvalget. Udvalget bestående af Erik Albrechtsen og Michael Poulsen har 
således udarbejdet et udkast til en handlingsplan for det videre bosætningsarbejde under Bjerringbro 
Byforum. Udkastet er vedhæftet som bilag til dagsordenen.  
Formanden og bychefen indstiller, at bestyrelsen tager en drøftelse over emnet Bosætning med 
udgangspunkt i det vedlagte udkast til en handlingsplan og beder i den forbindelse om, at bestyrelsen 
overvejer 

• At indkalde til et særligt ”Bosætningsmøde” for bestyrelsen og evt. underudvalg 
• At nedsætte et særligt bosætningsudvalg med et medlem fra hver udvalg samt formand og bychef 

 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen beslutter at indkalde til et bosætningsmøde for bestyrelsen og udvalg. På mødet nedsættes en 
række bosætningsudvalg, der kan arbejde med de forskellige relevante indsatsområder der har betydning 
for bosætningen. 
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Datoen sættes til onsdag den 18. januar, de enkelte formænd melder selv datoen ud til udvalgene så 
hurtigt som muligt. Fomel indkaldelse sendes senere.  
Bestyrelsen drøfter bosætningsmødet på sit møde den 14. december.  

6. EVT. 
Intet. 

7. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Oplæsning og godkendelse af referat fra dette bestyrelsesmøde afholdt den 13. oktober 2022. 
 
Drøftelse og konklusion 
Referatet er godkendt.  

 
 


